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В сборнике рассматриваются актуальные проблемы социально-политической 

и культурной истории Византии и Кавказа. Часть работ посвящена средневековой 
археологии, архитектуре, искусствоведению, сфрагистике, вопросам историко-культурного 
взаимодействия народов, входящих в состав Византийской империи и окружающей 
Ойкумены. Ежегодник предназначен для историков, источниковедов, искусствоведов, 
а также всех интересующихся средневековой историей Византии, Кавказа, сопредельных 
территорий. 

The collection examines the current problems of socio-political and cultural 
history of medieval Byzantium and the Caucasus. Some of the works are devoted to medieval 
archaeology, architecture, art history, sphragistics. Attention is paid to the historical and cultural 
relations of the peoples of the Byzantine Empire and the surrounding Ecumene. The yearbook 
is intended for historians, source specialists, art historians, as well as anyone interested in the 
medieval history of Byzantium, the Caucasus, Crimea, and adjacent territories.

В оформлении обложки использована карта «Imperii Orientalis et Circumjacentium Regionum» 
из издания: «Atlas nouveau». Amsterdam, 1742.
The cover design uses the map «Imperii Orientalis et Circumjacentium Regionum» from the edition: 
«Atlas nouveau». Amsterdam, 1742.
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